

Appendix  
(Z.)

21st Feby

dredging and deepening the beds of the said Rivers, would greatly benefit the Inhabitants and their Lands—also render the neighbourhood more healthy.

The Road from La Pigeonnière to the Village of Napierville or St. Cyprien, is, 1st. from three and a half miles to four miles in length; 2d. low and swampy; 3d. from £300 to £350 Currency, to complete the same; 4th. few and scattering; 5th. very limited, being poor Emigrants; 6th. will connect the two main Roads, running nearly parallel through the County—lead directly to the Village of Napierville, the principle one in the County, the only place of holding the Poll, and the place where a Court House and Gaol is about being built. The Standing Committee on Roads and Internal Improvements, by their Report of the 9th February 1832, recommended an appropriation “to open a Road of about  $4\frac{1}{2}$  miles in length, running from East to West in the Township of Sherrington, to meet the two principal Roads of the County.” This is the same Road described in this 6th answer: Extract from the Report of the Commissioners: “4th. Of the Road running East and West through the Township of Sherrington and Seigniorie of De Léry, from the Village of Napierville, intersecting the main Road from the Township of Hemmingford to Laprairie, a distance of about  $6\frac{1}{2}$  miles,  $1\frac{1}{2}$  mile has been made this year, by contract, for £120; and there remains about  $3\frac{1}{2}$  to be opened and made to render useful that part already made, which would require a further aid of at least £350, and which, if completed, would be of great use to the County, by opening an easy and direct communication from one side of the County to the other.” (See 3d Will. 4th Appendix T.) The above extract alludes to the same Road. 7th. About one half the Lands occupied, the remainder held by Mr. Boston, the Seignior or Proprietor; 8th. J. M. Raymond, Esquire, M. P. P. and Charles Archambeault, Esquire, M. P. P.; 9th. £120 by the County Commissioners, which will prove of little use or benefit until the Road is completed; 10th. very great advantage, being given out by the Job to the lowest bidder, was taken very low, owing to the great competition at the time of letting out the same.

As to the Road from the River La Tortue to join the High Road of St. Philippe:—I answer, generally, that the Inhabitants in the immediate vicinity, would be benefitted by such a Road, but I have only an imperfect knowledge of its locality; further I cannot answer; refer to J. M. Raymond, Esquire, M. P. P. for information.

On the Petition of the Freeholders of the Parish of St. Cyprien, County of L'Acadie.

The Road forming a descent of about 24 arpents from les Terres du Vide to the Village of Napierville.—1st. about 24 arpents; 2d. low black ground, 5 to 12 feet deep and near a small Lake or Pond of water; 3d. £400 at least; 4th. very few; 5th. means very limited; 6th. will afford the Inhabitants an outlet or Road to Church, Mill, and Montreal Market, also to the Village of Napierville, where a Court House and Gaol is about being erected, place of holding the Poll, &c.; 7th. no; 8th. J. M. Raymond, Esquire, M. P. P.; 9th. none; 10th. very great, being a much shorter Road to Church, Mill, Election or Poll, Court, Market &c.

Jacob De Witt, Esquire, a Member of the House, gave the

une aide pour curer et creuser les lits de ces Rivières, sera d'une grande utilité pour les Habitans, et leurs terres; et rendrait aussi le voisinage plus salubre.

Le Chemin depuis la Pigeonnière jusqu'au Village de Napierville ou St. Cyprien, a 1o. de  $3\frac{1}{2}$  à 4 milles de long. 2o. Le terrain qu'il traverse est bas et marécageux. 3o. Il faudra de £300 à £350 Courant, pour le compléter. 4o. Il n'y a qu'un petit nombre d'Habitans qui sont dispersés ça et là. 5o. Leurs moyens sont très limités; vù que ce sont de pauvres Emigrés. 6o. Il fera joindre les deux principaux Chemins qui traversent presque par-parallellement le Comté; et conduira directement au Village de Napierville, que est le Village principal du Comté; seul endroit où se tiennent le Poll, et où l'on est sur le point de bâtir une Cour de Justice et une Prison. Le Comité Permanent des Chemins et Améliorations Intérieures, dans son Rapport du 9 Février 1832, a recommandé de faire un octroi, “pour ouvrir un Chemin d'environ  $4\frac{1}{2}$  milles de long, courant de l'Est en l'Ouest, dans le Township de Sherrington, pour rencontrer les deux principaux Chemins du Comté.” C'est le Chemin dont il est parlé dans la 6c. Réponse. Extrait du Rapport des Commissaires: “4o. Quant au Chemin, qui traverse de l'Est à l'Ouest le Township de Sherrington et de la Seigneurie De Léry, depuis le Village de Napierville, coupant le Chemin principal du Township de Hemmingford jusqu'à Laprairie, distance d'environ 6 milles et demi, il en a été fait  $1\frac{1}{2}$  mille cette année, par contrat, pour £120; et il en reste encore  $3\frac{1}{2}$  milles à faire pour rendre cette partie du Chemin qui est déjà faite, de quelque utilité; pour cela il faudrait une aide de £350: et, en l'achevant, ce Chemin serait d'une grande utilité pour le Comté, en ouvrant une Communication facile et directe d'une extrémité du Comté à l'autre.” (Voir 3 Guil. IV. Appendice T.) L'extrait précité fait allusion au même Chemin: 7o. Environ la moitié des terres sont occupées; la reste appartient à M. Boston, Seigneur ou Propriétaire. 8o. J. M. Raymond, Ecuyer, M. P. P. et Charles Archambault, Ecuyer, M. P. P. 9o. Les Commissaires du Comté ont dépensé £120, qui ne seront d'aucun avantage, jusqu'à ce que le Chemin soit complété. 10o. Un très grand avantage, étant donné à l'entreprise, et il a été entrepris à très bon marché, vù la grande compétition qu'il y avait alors.

Quant au Chemin de la Rivière la Tortue, pour joindre le Grand Chemin de St. Phillippe, je réponds généralement, qu'un tel Chemin serait très utile aux Habitans dans le voisinage immédiat: mais je n'ai qu'une connaissance imparfaite des lieux; je ne puis rien dire de plus. Je renvoie à J. M. Raymond, Ecuyer, M. P. P. pour d'autres informations.

Pétition des Francs-Tenanciers de la Paroisse de St. Cyprien, Comté de l'Acadie.

Le Chemin qui forme une descente d'environ 24 arpents, depuis les terres du Vide, jusqu'au Village de Napierville: 1o. A environ 24 arpents de long. 2. Il est situé dans un terrain bas, et composé de terre noire, de 5 à 12 pieds de profondeur, et près d'un petit Lac ou Etang. 3o. Il coutera au moins £400. 4o. Il y a très peu d'Habitans. 5o. Qui n'ont que peu de moyens. 6o. Ce Chemin donnera aux Habitans le moyen d'aller à l'Eglise, au Moulin et au Marché de Montréal, ainsi qu'au Village de Napierville, où l'on est sur le point de bâtir une Cour de Justice, et une Prison, et où se tient le Poll, &c. 7o. Non. 8o. J. M. Raymond, M. P. P. 9o. Aucuns. 10o. Il sera très utile, vù que c'est le Chemin le plus court pour aller à l'Eglise, au Moulin, au Poll, à la Cour, et au Marché, &c.

Jacob De Witt, Ecuyer, Membre de la Chambre a répondu

Appendice  
(Z.)

21 Fevr.